

## Referat af Divisionsrådsmøde 22.4.2024

1. Valg af dirigent – Divisionsledelsen foreslår Thomas Frankel Goul, korpsledelsen  
Godkendt
2. Valg af referent – Divisionsledelsen foreslår Anne Blomme, Assensspejderne  
Godkendt
3. Beretninger
  - Divisionsledelsen ved Ditte Kaehne Kristensen, Divisionschef  
Kommer som vedhæftet fil sammen med referat  
Beretning godkendt
  - Skovdam udvalget ved Henrik Hansen  
Kommer som vedhæftet fil sammen med referat  
Beretning godkendt
4. Opfølgning på arbejdet med udviklingsplanen  
Kommer som vedhæftet fil sammen med referatet  
Spørgsmål: Kan grupperne gøre noget for at hjælpe divisionen med at nå målene? Der er generelt god opbakning til arrangementer. Det ville være godt hvis alle grupper bakkede op om arrangementer.  
Kommentar: Husk også afbud når der sendes invitationer ud.
5. Fremlæggelse af årsregnskab 2023 ved Ingemann Jensen  
Regnskabet er fremsendt på mail forud for mødet.  
Regnskabet er godkendt.  
Underskud. Der var givet tilladelse på sidste divisionsrådsmøde om at bruge penge på vedligehold af Skovdam, dette ikke ført til referat.  
God investering på opvarmning nu hvor det er luft til vand anlæg
6. Fastsættelse af kontingent for 2025
  - A. Divisionsledelsen foreslår uændret kontingent  
Godkendt
7. Fremlæggelse af justeret budget for indeværende år, og fremlæggelse af foreløbigt budget for 2024, og 2025 ved Ingemann Jensen  
Budget er fremsendt tidligere. Budgettet er godkendt  
Spørgsmål: Er der udsigt til øget medlemstal i divisionen? Nogle grupper øger medlemstallet, andre mister. Begge dele udligner sig selv. Tænk gerne ind om vi kan støtte hinanden i grupperne.  
Kommentar: Korpset har samlet mistet 1200 medlemmer sidste år. Korpset har tænkt støtte ind i deres regi, ideerne fremsendes senere. Korpset er i gang med et projekt til at få flere spejdere, samt fastholde nuværende spejdere.  
Forslag: Gammel Shelter skal udskiftes til 2 nye. Pris ca. 40.000 kr. Godkendt

Forslag: Bedre gennemsigtighed i budget. Man bør skrive ønsker ind i budgettet, så som udgift til nye sheltere.

Forslag: Mulighed for i Divisionsledelsen at se på en opsparingsplan for de kommende år, og evt. hvad denne kan bruges på.

Kommentar: Evt. overskud for kommende år, kan man tænke yderligere vedligeholdelse ind?

Kommentar: Divisionen kunne også bruge overskud til betaling af lederne på Hedeland 2026

Kommentar: Der blandt andet brug for nye toiletter. Der drømmes endnu drømme om dette. Bygningen ligger under højspænding, hvilket kræver specielle tilladelser og der er derfor endnu ikke igangsat noget.

#### 8. Behandling af indkomne forslag

- Forslag 1 Fremsendt på mail forud for mødet. Hævning af udleje pris. Dette gælder lejere der ikke er medlem af Divisionen eller DUF. Prisen ønskes hæves med 20 % Forslaget er godkendt gældende fra 2024 fra dags dato for nye indgået lejeaftaler.

#### 9. Vedtagelse af antal medlemmer i divisionsledelsen:

2 Divisionschefer 1 kasserer 4 medlemmer og 2 suppleanter  
Godkendt

#### 10. Valg til divisionsledelsen

- Divisionschef Ditte Kaehne Kristensen (Genopstiller for 1 år)  
Valgt
- Divisionschef Kirsa Foldrup (Ikke på valg, men trækker sig)  
Camilla Jensen Opstiller for 2 år. Valgt
- Kasser Ingemann Jensen (På valg)  
Genvalgt
- Peter P. Holst (Ikke på valg)
- Magnus Meiland (ikke på valg)
- Mads Christensen (Har trukket sig)

Jakob Østergaard valgt

- Rie Foldrup (På valg, genopstiller ikke )  
Divisionsledelse stikker til lederne i grupperne, til enten et fuldgyldigt medlem eller som suppleant

- Suppleant Jakob Østergaard (På valg, stiller op som fuldt medlem)  
Anne Blomme opstiller. valgt
- Suppleant Tenna Andersen (På valg, genopstiller)  
Valgt

#### 11. Valg af revisor og revisorsuppleant

- Henrik Ladeby (På valg, genopstiller ikke)  
Søs Hansen valgt som suplenat
- John Haugaard (På valg, genopstiller)  
Valgt som revisor

#### 12. Valg til Skovdam udvalget – 2 år

- Formand Henrik Hansen (Ikke på valg)  
Henrik fortæller lidt om udvalgets opgaver. Herunder opgaver som vedligeholdelse af Skovdam, samt kontakt og dialog med naboer.
- Medlem Louise Boesen (På valg)  
Valgt
- Medlem Ingemann Jensen (På valg)  
Valgt
- Rune Rasmussen (På valg)  
Valgt
- Jesper (På valg)  
Valgt
- Charlotte List (På valg)  
Valgt

Charlotte fortæller og opfordrer at der er plads til flere medlemmer i udvalget. Flere kandidater kan melde sig på divisionsrådsmødet

Viktor Olsen ønsker at komme med i udvalget. Vedtaget

#### 13. Oplæg fra korpsledelsen ved Thomas Frankel Goul

- Opfordring til at deltage på korpserådsmøde. – Ny udviklingsplan for korpset.



Qr-koden fra Thomas, om udviklingsplanen

- Ny kogebog fra korpset. Der kan hentes en pr. gruppe i spejdersport.
- Registrering af kurser.
  - o Korpset register ikke kurser vi selv afholder i grupperne eller divisionen, hvilket giver et mørketal i forhold til udvikling og kurser i korpset. Der arbejdes på en plan for at registrere dette.
- Spejdernes lejr i Hedeland 2026.
- Opfordring til at kigge på samværsregler i grupperne

14. Evt.

- o Uddeling af Skovdam Divisions Lederøkse

Gives i år til: Mette Bjørn Christensen. Ditte afleverer til hende ved lejlighed da hun ikke er her i dag.

- o Udlejning af Skovdam kan give Problemer.
  - Visse udlejere forstår ikke, at der ikke må spilles høj musik på pladsen. Hytteudvalget skiftes til at give venlig henstilling til at følge kontraktens punkt herom.

I forvejen sorteres de helt unges fester fra. Gymnasier o.l.

Forslag: Bøde på 4000kr. hvis regler ikke overholdes. Evt. som forud opkrævet depositum.

Spørgsmål: Er udlejerne som ikke er spejdere, i vejen for spejdere der ønsker at leje hytten? Nej det er der ikke.

Ingemann vil pointere reglerne tættere på udlejningstidspunktet.

- vi kan sætte reglement tydeligt op i hytten.

Det kan være svært at vurdere hvad for meget larm er. Naboerne synes aldrig at spejderne larmer. Vi undgår nok ikke helt at skulle køre derud for at pointere reglerne hvis det går galt.

Divisionsledelsen kan overveje om der skal udlejes til private fremadrettet.

Henrik vil invitere naboerne på kaffe ved næste divisionsarrangement. God ide.

Efter sidste klage kom der gode/pæne kommentarer tilbage fra naboerne, da problemet var løst

Forslag: Telefonisk kontakt til lejere kort inden udlejning med oprids af ordensregler

- Cecilie Holst fra Fæstningsgruppen vil gerne være behjælpelig på dette punkt, hvis det ønskes.

- o Kommende arrangementer

Se liste på vedhæftet fil som udsendes sammen med referat

Kommentarer: Gerne afbud fra grupperne hvis de ikke deltager i arrangementer.

Kommentar: Husk allerede nu at tænke jer ind som postmandskab til Årets Barske

Kommentar: Kursusweekend i marts 2025. Her afholdes også Ledelseskursus 1. ved nok deltagere, min omkring 30. Dette er tænkt som kursus for hele ledergrupper, grupperåd eller divisionsråd.

Ordet er frit:

- a. Sidste år blev det foreslået at lave et Ny leder kursus. Dette er gennemført

Er der stemning for et nyt Kursus?

Ja det er der! Gamle ledere må også gerne deltage.

Fint det ligger sammen med PL og PA kurset.

13/5-2024

Thomas Trædel (Cec)

Referent.